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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen politikai szándék húzódik meg amögött, hogy a
kormány megkurtítani tervezi az önkormányzatok mára megmaradt egyetlen érdemi és 
egyelőre még a kormánytól független bevételét, az iparűzési adót?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Miniszter Úr nemrég állt elő váratlanul a Nemzeti Versenyképességi Tanács iparűzésiadó-átalakítási
javaslatával, ami azért is meglepő, mert a tárca egy éve publikálta adóváltoztatási javaslatait, és
azok között nem szerepelt a helyi iparűzési adó (HIPA) átalakítása.

Az  önkormányzatok  2900 milliárd  forintos  kiadásának  közel  harmadát  fedezi  a  800  milliárdos
iparűzésiadó-bevétel. Ez egyben a nagyobb önkormányzatok jelentős forrása is a fejlesztéseikre, de
a kisebb települések között  is  akadnak olyanok (Ipolytölgyes,  Rácalmás), melyeknek a bevétele
több mint 80 százalékban ebből az adónemből származik a területükön folyó ipari és szolgáltató
tevékenységeknek köszönhetően. De például az elsősorban turisztikai központként ismert Siófok
bevételei között is lényegesen hangsúlyosabb az iparűzési, mint az idegenforgalmiadó-bevétel. A
2017-es hipa-bevételi adatok alapján azokból a városokból, melyeknek a bevételei legjelentősebb
részét teszi ki az iparűzési adó, 2019. október 13-a óta csak három fideszes vezetésű (Esztergom,
Székesfehérvár,  Vecsés),  és  hét  ellenzéki,  vagy  független  (Budapest,  Budaörs,  Kazincbarcika,
Tiszaújváros, Hatvan, Oroszlány, Dunaharaszti, Szigetszentmiklós).

Tervezi-e a kormány kipótolni az önkormányzatok bevételkiesését, amennyiben az iparűzési adó
fizetést  a  Miniszter  Úr  által  bejelentettek  alapján  alakítják  át?  Amennyiben  igen,  ezt  milyen
formában tervezik, miként juthatnak majd hozzá az önkormányzatok ehhez a pénzhez? 



Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel:

Potocskáné Kőrösi Anita
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